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25. srpna – 11. září
VÝSTAVA BYLO NÁS PĚT VI.
Šestý ročník salonu rousínovských umělců. 
Vernisáž proběhne v neděli 25. srpna v 17 h, 
hraje skupina Kdysi. Výstava bude otevřena  
do 11. září vždy v pondělí a ve středu 10 h – 17 h, 
v neděli 14 h – 17 h. Během Rousínovských trhů 
1. září bude otevřeno 10 h – 18 h.
výstavní prostory Staré radnice

pátek 30. srpna 
LETNÍ NOC – ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI
Hudba, občerstvení, grilované speciality.
fotbalový stadion TJ TATRAN Rousínov od 18 h

neděle 1. září
ROUSÍNOVSKÉ TRHY
Celodenní kulturní program, prodejní stánky, 
výstava, zábava pro malé i velké, občerstvení. 
Podrobný program je na plakátech.
Během konání akce bude pro dopravu částečně 
uzavřeno Sušilovo náměstí.
Sušilovo náměstí 10 h – 18 h

sobota 7. září
HURÁ NA KOLA 
Tradiční dětské závody na kolech, koloběžkách i 
odrážedlech zahájené retrojízdou.
náves v Kroužku od 13:30 h

sobota 7. září
10. ROČNÍK SLAVÍKOVICKÉ OLYMPIÁDY
Soutěže pro všechny věkové kategorie  
od jednoho do sta let.
hřiště TJ Spartak Slavíkovice od 13 h

čtvrtek 12. září
ZAHÁJENÍ DIVADELNÍ SEZONY SOUBORU 
D.A.V.A
velký sál Záložny v 19 h

čtvrtek 3. října
SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ 
ZREKONSTRUOVANÝCH PROSTOR TYRŠOVA
Městská knihovna, MAJÁK – středisko volného 
času, klubovny spolků.
zrekonstruované prostory budovy od 15 h

sobota 5. října
UPÍRKY
Premiéra muzikálového představení v podání 
souboru D.A.V.A.
velký sál Záložny v 17 h

pátek 11. října
DOKUD NÁS MILENKY NEROZDĚLÍ
Situační komedie plná zvratů o tom, kolik 
milenek je zapotřebí ke zkáze jednoho 
dlouholetého manželství. V hlavních rolích 
Veronika Freimanová a Vladimír Kratina. 
Předprodej vstupenek v síti GoOut.net.
velký sál Záložny v 19 h

Jubileum 96 let
Růžena Mazlová, Čechyně

Jubileum 92 let
Milada Procházková, Rousínov

Jubileum 91 let
Marie Nováková, Rousínovec
Bohuslava Skoupá, Rousínov

Jubileum 90 let
Anna Konečná, Rousínov
Marie Petříková, Kroužek
Rostislav Myslín, Rousínovec

Jubileum 85 let
Jitka Jandlová, Rousínov
Jaromír Kervitcer, Rousínov

Jubileum 80 let
Marie Kučerová, Rousínov
Marie Šmehlíková, Kr. Vážany
Bedřich Boba, Slavíkovice
Marie Víchová, Rousínov

Jubileum 75 let
Bohumil Hegr, Rousínov
Otto Winkler, Rousínov
Růžena Kalinová, Slavíkovice
Bohuslav Skácel, Rousínov
Václav Mareš, Slavíkovice
Zdeněk Hustoles, Rousínov
Marcela Hlásenská, Kroužek
František Šindelář, Kroužek
Magdalena Machová, Rousínov

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme, 
přejeme hlavně pevné zdraví, pohodu 
a vitalitu do dalších let. 
Jubilantům popřály členky SPOZ, a výše uvedení 
dali souhlas se zveřejněním svého jubilea.

Odbor vnitřních věcí

ROUSÍNOVŠTÍ JUBILANTI

Srdečně blahopřejeme
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REKONSTRUKCE BUDOVY BÝVALÉHO DÍVČÍHO INTERNÁTU NA ULICI TYRŠOVA 
JE DOKONČENA 

Ve školním areálu na ulici Tyršova probíhala v loňském a letošním roce rekonstrukce dalšího blo-
ku. Po opravách budovy školy, školní jídelny, sportoviště a dalších prostor přišla na řadu budova 
bývalého dívčího internátu nábytkářského učiliště.

KOLEM VÍTOVICKÉHO RYBNÍKA PO NOVÉM

Od první schůzky projektanta pana Holotíka nad studií nové komunikace s obyvateli místní části 
Vítovice uplynulo 5 roků a již dnes se můžeme suchou nohou promenádovat kolem místní rozlo-
žité vodní dominanty.

Příprava na opravu objektu probíhala několik let. 
Nejdříve byl v zastupitelstvu odsouhlasen záměr 
pro využití budovy, a to v prvním nadzemním 
podlaží prostory pro bezbariérovou knihovnu, ve 
druhém a třetím nadzemním podlaží místnosti 
pro spolkovou činnost s dětmi a mládeží. Násle-
dovaly projekční práce a stavební povolení. 
Na Ministerstvu pro místní rozvoj byl vypsán do-
tační titul na budování a rekonstrukce obecních 
budov za účelem provozování knihovny. V roce 
2021 jsme neuspěli, ale v roce 2022 už ano. Byla 
nám přidělena dotace 20 miliónů korun. Další 
dotaci 200 tisíc korun jsme získali od Jihomorav-
ského kraje na vybavení knihovny nábytkem.
Celkové náklady na rekonstrukci, kterou prová-
děla firma SKR Stav, jsou 58 643 703 Kč. Jak již 
bylo řečeno, v prvním nadzemním podlaží vznik-
la moderní bezbariérová knihovna. Její součástí 
je prostor pro pořádání akcí pro školy i pro ve-
řejnost, který je vybaven dataprojektorem. Dále 
je v tomto podlaží samostatná místnost „dět-

ský koutek“ se zázemím pro maminky s malými 
dětmi. V celém druhém nadzemním podlaží jsou 
klubovny pro činnost s dětmi a mládeží. Třetí 
nadzemní podlaží zůstává prozatím zakonzer-
vováno a je rezervou pro rozšíření školy.
Stěhování knihovny z kulturního domu Záložna 
do nových prostor bude probíhat v měsíci srpnu 
a září. Do kluboven se budou spolky a Maják – 
středisko volného času, stěhovat v měsíci září.
Zbývá ještě dokončit úpravu školního dvora  
a venkovních přilehlých ploch kolem budov v 
areálu.
Tyto práce budou probíhat během příštího roku. 
Plánujeme, že zrekonstruovaná budova se všemi 
aktivitami se veřejnosti otevře začátkem října. 
Spolu s odborem školství a kultury a hlavně se 
zaměstnanci knihovny se na všechny těšíme. 

Zdeněk Šedý 
místostarosta 

Použitím příslovce „již“ jsem užil záměrně, ne-
boť 5 let od počátku projektování po hotovou 
realizaci takovéto veřejné zakázky není dlouhý 
čas. Kolik chytrých hlav se k tomu může vyjád-
řit, kolik názorů by měl projektant a zodpovědné 
osoby vyslechnout a vzít v potaz, kolik hlasování 
musí proběhnout, kolik zákonných lhůt se musí 
dodržet. V tomto případě to vypadá, že nikdo ne-
povýšil své osobní zájmy nad zájmy celku a celý 
proces od první schůzky až po předání hotové 
stavby městu Rousínovu proběhl bez závažných 
komplikací a nyní jsme v cíli.                                                                 
Menší či větší komplikace ale přece jenom vznik-
la. Těsně před realizací byl odpovědným most-

ním technikem zjištěn havarijní stav přilehlého 
propustku přes další místní přírodní dominantu 
- Vítovický potok. Mělo to za následek částečné 
doplnění hotového projektu a realizaci celko-
vé rekonstrukce mostního díla. Díky rychlému 
jednání projektanta pana Sedláka byla prodle-
va pouze v řádu měsíců, což byl velmi rozumný 
kompromis a nyní máme ve Vítovicích vlastně 
dvě nové dopravní stavby.
Stavební práce byly provedeny firmou EDMA 
s.r.o. z Lulče a celkové náklady činily 6 315 350 Kč.

Pavel Varta
odbor VŽP
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ZÁVĚR ŠKOLNÍHO ROKU V MATEŘSKÉ ŠKOLE ROUSÍNOV

Konec školního roku je nejen obdobím těšení se na prázdniny a zasloužený odpočinek, ale také 
příležitostí k ohlédnutí i časem plánování a příprav.

PODĚKOVÁNÍ ZA KRÁSNOU KVĚTINOVOU VÝZDOBU MĚSTA

Při pohledu zpět nemůžeme zapomenout na tra-
diční školní výlety: ty letos zahájila už v dubnu  
4. a 5. třída návštěvou Lamacentra v Brně a hned 
v květnu je následovaly děti z 6. a 8. třídy výle-
tem do papouščí ZOO v Bošovicích. V polovině 
května se naši nejstarší předškoláci na pozvání 
TJ TATRANU Rousínov zúčastnili sportovního do-
poledne na místním fotbalovém stadionu a po-
slední květnový den se pak vypravili na tradiční 
oslavy Dne dětí připravené Vojenskou posádkou 
ve Vyškově – Dědicích. Nachystány byly ukázky 
vojenských vozidel, techniky a zbraní, přestavení 
práce jízdní policie a hasičů, ukázka seskoku vý-
sadkářů, možnost navštívit hangáry a prohléd-
nout si letecké stroje, soutěže v různých doved-
nostních disciplínách a mnoho dalšího. 

Hned následující pondělí odstartoval nabitý 
červnový program celoškolní hrou na téma „In-
diáni“. Paní učitelky z 6. a 10. třídy připravily ná-
padité pásmo úkolů a disciplín, při jejichž plnění 
děti podle značek procházely blízkým okolím 
školy a zahradou, kde při zvucích hudby a s ma-
lou sladkou tečkou hru zakončily. Samotné děti  
a jejich učitelky se na slavnostní den také nále-
žitě připravily, a to nejen prostřednictvím výroby 
indiánských triček, korálků a čelenek, ale také 

zkoumáním života a myšlenkového odkazu pů-
vodních obyvatel amerického kontinentu v rámci 
dopoledních činností.  Po náročném programu 
jsme ani nevydechli a druhý den už tu byla skupi-
na „Vancos“ s ukázkou dravých ptáků. Děti měly 
vzácnou příležitost zblízka si prohlédnout zná-
mé i méně známé dravce, zapojit se aktivně do 
programu a něco nového se dozvědět.
První polovina června byla ještě ve znamení 
školních výletů, a to do jeskyně Balcarka (7. a 9. 
třída), do Zookoutku Vyškov (2. a 3. třída) a do 
Hvězdárny a planetária v Brně (1. a 10. třída). Pro-
běhla však také schůzka s rodiči nově přijatých 
dětí, letos spojená s přednáškou lektorky Lenky 
Bínové na téma „adaptace dětí na mateřskou 
školu“. Paní Bínová si většinu rodičů i nás zúčast-

něných pedagogů získala svým energickým, sro-
zumitelným a humorným podáním problematiky 
s množstvím příměrů, ačkoli se objevily také kri-
tičtější ohlasy (i s touto zpětnou vazbou budeme 
dále pracovat). 
Červnové finále školního roku bylo ve znamení 
oslav a loučení. Pěvecký sbor Puntík naši školu 
znamenitě reprezentoval na Rousínovském di-
vadelním a folklorním festivalu pásmem lido-
vých písní, které děti přesvědčivě doprovodily 

Obyvatelé města i mnozí návštěvníci a projíždějící 
Rousínovem chválí velmi pěknou zeleň v našem 
městě. Obzvlášť v letních měsících obdivujeme 
květinovou výzdobu veřejných prostranství. Ať 
jsou to závěsy na sloupech osvětlení, kužely osá-
zené nádhernými letničkami, velké i malé truhlíky 
na oknech veřejných budov a na jiných místech, 
upravené hřbitovy. 

Víme, že péče o rostliny zabere hodně času a stojí 
nemálo peněz. Děkujeme všem, kteří se o zeleň 
starají a dělají z našeho města příjemné místo pro 
život.

Václava Hlaváčová
za spokojené občany
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na rytmické a melodické hudební nástroje. A pak 
už jsme se loučili. S dětmi, které budou od 1. září 
žáky základních škol, proběhlo rozloučení nej-
prve v rámci společného odpoledne s rodiči. Ve 
většině tříd se zapojili i samotní rodiče s dětmi 
a vznikla tak nápaditá představení, odměně-
ná zaslouženým potleskem. Nakonec byly děti 
slavnostně pasovány a symbolicky se tak s ma-
teřskou školou rozloučily. Závěrečnou tečkou  
a rozloučením budoucích školáků pak bylo dopo-
lední setkání doslova všech dětí i dospělých na 
školní zahradě. 

Pro mnoho dětí se tak školní rok uzavřel, ačkoli 
některé se budou dále potkávat během prázd-
ninového provozu školy, který probíhá první 
tři týdny v červenci a poslední necelé tři týdny  
v srpnu. Letní měsíce jsou obvykle věnovány 
také všelijakým opravám a zvelebování pro-
stor. Letos to bude důkladná výmalba dvou 
tříd, množství drobných oprav, pořízení nových 
koberců a drobného nábytku, ale i náročnější 
oprava věkem poškozeného potrubí v suterénu a 
velká rekonstrukce dřevěných herních prvků na 
školní zahradě. Samozřejmostí je pečlivý úklid 
a příprava prostor našimi provozními zaměst-
nanci a zaměstnanci kuchyně, i administrativní, 
organizační a další příprava pedagogů.
Ve chvíli, kdy píši tento text, je první polovina 
prázdnin téměř za námi. Do té druhé přeji všem 
mnoho zážitků, ať sportovních, kulturních či 
odpočinkových a těším se na shledání v novém 
školním roce.

Tereza Vejdová
ředitelka MŠ Rousínov

Další studijní cesta žáků 9. ročníku
Letošní školní rok ukončilo svou povinnou školní 
docházku 76 žáků 9. ročníku a všichni se rozhodli 
pokračovat ve studiu na některé ze středních škol.
Již tradičně převyšoval zájem o studium matu-
ritních oborů nad obory učebními – zhruba 4/5 
žáků odchází studovat obor ukončený maturit-
ní zkouškou. Letošní deváťáci projevili největší 
zájem o studium stavebnictví, několika oborů  
z oblasti zdravotnictví a všeobecného vzdělává-
ní na gymnáziu.
A jak se žákům u přijímacích zkoušek dařilo?
I v tomto školním roce opětovně dosáhli vysoké-
ho procenta úspěšnosti vykonaných přijímacích 
zkoušek, resp. úspěšnosti přijetí na jednotlivé 
obory SŠ v rámci 1. kola přijímacího řízení. Vý-
sledkem bylo 94,8 % přijatých žáků, což je cca  
10 % nad celorepublikovým průměrem. 

Tento výsledek lze zcela jistě považovat za 
úspěšný. Vypovídá také o tom, že se všichni za-
interesovaní v procesu přijímacího řízení a volby 
další studijní cesty chopili svých rolí zodpovědně.

Marika Nevařilová
koordinátor inkluze a výchovný poradce

Tandem jako podpora individualizace výuky
Ať se nám to líbí nebo ne, čas vrátit nelze. Dyna-
mický vývoj v posledních desetiletích se ve spo-
lečnosti viditelně odráží nejen v rozvoji využívání 
všemožných kyber-, nano-, AI , 5G a jiných tech-
nologií či v přístupu k životnímu prostředí, ale 
také v systému přípravy na budoucí život, tzn. ke 
vzdělávání. Významným prvkem změn ve ško-
lách je mj. snaha o silnou individualizaci výuky. 
Ve skupině s více než dvěma desítkami žáků však 

ZPRÁVY Z ROUSÍNOVSKÉ ZÁKLADNÍ ŠKOLY
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Vzpomínat však nemusíme jen na volné dny. Ve 
školním roce byla také spousta těch dní, na které 
se nezapomíná. Ať už je to slavnostní předávání 
pamětních listů našim absolventům, zážitky na 
koncertech, výstavách a vystoupeních nebo také 
perné chvíle a obrovská koncentrace na soutě-
žích. O vzorné soutěžní reprezentaci našich ky-
taristů jsem Vás už ve zpravodaji informovala. 
Ovšem ještě jeden velký úspěch si naše ZUŠ za 
loňský školní rok připisuje a já k němu připojuji 
obrovskou ředitelskou gratulaci. Žáci výtvarné-
ho oboru se pod vedením svého pedagoga Jana 
Nohela zúčastnili letošního ročníku mezinárodní 
soutěže „YGS 2024 - Young Glass Symposium“ se 
zadaným tématem „Planeta sklo“. Inspirací jim 
měl být sci-fi svět a tajemný vesmír, kde bude 
vše ze skla. Práce hodnotila odborná porota ve-
dená paní Liběnou Rochovou - významnou ev-
ropskou designérkou, módní návrhářkou a drži-
telkou hlavní ceny Czech Grand Design. Komise 

musela vybrat pouhých 14 návrhů ze 715 prací 
ze všech krajů naší republiky a německé oblasti 
Weisswasser. V této obrovské konkurenci byla 
za Jihomoravský kraj zvolena práce naší žákyně 
Julie Konkolové. Úspěšní mladí návrháři svým 
vítězstvím získali unikátní příležitost zúčastnit 
se v červnu se svým pedagogem a jedním zákon-
ným zástupcem třídenního Dětského sklářského 
sympozia a svůj návrh realizovat ze skla pod ve-
dením zkušených sklářů. Tak se také stalo a Vy 
si můžete fotografie ze sympozia, jež se konalo 
ve střední uměleckoprůmyslové škole sklářské  
v Kamenickém Šenově a ve sklárně Pačinek Glass 
v Kunraticích u Cvikova, prohlédnout ve fotoga-
lerii na webových stránkách naší školy www.
zusrousinov.cz a ochutnávku Vám nabízím také 
u tohoto článku. Nadšení z úspěchu i z perfekt-
ně zorganizované akce v laureátce i jejím peda-
gogovi neustále přetrvává. Krásné vzpomínky 
umocňuje také věcný dar od firmy Preciosa a.s., 

MEZINÁRODNĚ OCEŇOVANÁ ZUŠKA JE PŘIPRAVENA NA NOVÝ ŠKOLNÍ ROK

Velice horké až tropické dny, které nás od června průběžně provázejí, zcela určitě nevadí našim 
dětem. Především proto, že jsou prázdniny. Ty však už pomalu končí a na všechny zážitky z letního 
putování s rodinou nebo s táborníky, na plavání v moři, rybníku či sjíždění všech možných tobo-
gánů a vodních atrakcí, na táboráky nebo jen lenošení na lehátku už zbydou jen vzpomínky. A já 
věřím, že jen ty nejkrásnější!

ŠKOLY

nelze výuku ušít na tělo každému do detailu, ale 
je několik možností, jak tomu pomoct. Jednou z 
nich je tandemová výuka.
Tandemová výuka je forma práce, kdy společně 
učí 2 kvalifikovaní učitelé. Není to tedy dopo-
moc asistenta. V tomto směru vykonal velký kus 
práce náš školní metodický a rozvojový kabinet, 
jmenovitě pak Hana Pivečková, která díky pů-
sobení v jiných organizacích má s touto formou 
nejvíce praktických zkušeností. Vloni „odkoučo-
vala“ více než 3 desítky hodin s našimi učiteli 
napříč všemi ročníky, nejvíce v jejím oblíbeném 
prostředí školní zahrady.
Jaké výhody tandemová výuka přináší? Přede-
vším aktivnější zapojení žáků, kteří dostávají 

více prostoru s přihlédnutím k jejich specifickým 
potřebám, v praxi zažívají týmovou spolupráci, 
v hodinách mají vyšší podíl samostatné práce. 
Praktická realizace pak záleží na konkrétním ob-
sahu a zvolených metodách.
V novém školním roce bude tato forma výuky  
v naší škole podstatně rozšířena. Pokud Vám 
tedy budou děti občas uvádět více jmen učitelů v 
jednom předmětu, nejsou to učitelé s rodokme-
nem, jsou prostě dva.
O realizovaných hodinách tandemové výuky si 
můžete počíst také na našem školním webu.

Jiří Kyjovský
ředitel ZŠ Rousínov

který Julie obdržela, a myšlenka na putovní vý-
stavu všech vytvořených děl letošního ročníku. 
Ta by měla v našem městě proběhnout v září 
nebo říjnu 2025 a celý měsíc bude zdobit výstav-
ní prostory Staré radnice. 
Naši žáci se ani v červnu tedy opravdu nenudili. 
Nejinak tomu bude i v novém školním roce. Před 
námi je opět mnoho různorodých aktivit, do kte-
rých se samozřejmě větší či menší měrou zapojí 
i noví žáci. Jejich rodiče již obdrželi mailovou 
korespondenci s veškerými konkrétními infor-
macemi. Od června se kdokoliv může na našich 
webových stránkách seznámit s rozvrhem hodin 
v kolektivních předmětech a se vším, co je pro 
hladký zářijový start nutné vědět. 

Budova naší ZUŠ tedy rozhodně prázdninově ne-
odpočívá. Její vchodové dveře jsou sice zamknu-
té, ale uvnitř se čile pracuje. Paní uklízečka peč-
livě čistí a vylepšuje interiér školy. Pan údržbář 
naši letitou bránu opatřil krásným novým nátě-
rem a opravuje vše, co bylo nutné po minulém 
období vylepšit, vyměnit, inovovat a zprovoznit. 
Spolu s pedagogy tak všichni směřujeme ke stej-
nému cíli - a tím je začátek školního roku. Naše 
ZUŠka je zcela připravena na další rok společné 
práce, tvoření a radosti ze zdárného díla. Těšíme 
se na Vás, milí žáčci.

Hana Dočkalová
ředitelka ZUŠ Františka Sušila
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TJ SPARTAK SLAVÍKOVICE JE AKTIVNÍ DOMA I NA REPUBLIKOVÉ ÚROVNI 

Členové TJ Spartak Slavíkovice se od jara zúčastnili mnoha krásných akcí od místních přes regio-
nální po celostátní včetně mistrovství republiky a XVII. všesokolského sletu. Ale pěkně popořád-
ku. Začínat budeme v dubnu.

TJ TATRAN ROUSÍNOV SE STAL VÍTĚZEM SUPERPOHÁRU

Fotbalisté TATRANU Rousínov se postarali opět po dvou letech o velkou senzaci na mezinárodní 
scéně. 

NEZISKOVKY

Jarní akce oddílů
Jaro přivítaly ty nejmenší děti vycházkou do 
přírody. Musely přece probudit broučky, které 
na louce u dálnice uspávaly na podzim. To bylo 
radosti, když si svého broučka v mechu našly. 
A to ještě nevěděly, jaké překvapení na ně čeká 
v mlýnské zahradě. Ovečky, beránci i nedávno 
narozená jehňátka. Teta Jarmila otevřela vý-
běh, děti si mohly zvířátka pohladit a nakrmit 
je připravenými pamlsky. Úsměv na tvářích  
a rozzářené oči dětí byly pro pořadatele akce tou 
nejlepší odměnou.
V tělocvičně bylo nezvykle živo. Pokračoval ná-
cvik všech pěti sletových skladeb, ale především 
finišoval tvrdý trénink všem, kteří se připravovali 
na přebory ve sportovní gymnastice a ve šplhu. 
Souběžně se i naši „Medvědi“ zdokonalovali ve 
všech disciplínách oblíbené soutěže mládeže  

v přírodě. Florbalisté věnovali všechen čas zlep-
šování techniky a strategie hry pro svá ligová 
utkání, stolním tenistům vrcholil závěr závodní 
sezony. Kondiční cvičení žen se přesunulo pro 
nedostatek místa v tělocvičně do CVČ ve Slavíko-
vicích a na badminton už nezbylo místo ani čas.
Po kontrolním závodě ve Slavíkovicích odjeli na 
přebory ve sportovní gymnastice jen ti nejlepší. 
Na krajský přebor do Brna v sobotu 20. dubna 
celkem 5 závodníků, na župní přebory ve spor-
tovní gymnastice a šplhu do Vyškova v sobo-
tu 27. dubna další 3 děvčata. Všechny musíme 
pochválit za krásné výkony. Jejich umístění do  
5. místa překvapilo i trenéry. Tady jsou výsledky: 
Sportovní gymnastika ve svých věkových kate-
goriích: 
1. místo –  Laura Čermáková, Rostislav Blahynka, 

Maxmilián Čermák
2. místo – Johana Lamošová, Kryštof Novotný
4. místo – benjamínek Ema Krátká
5. místo – Natálie Zavřelová, Nikol Pleša

Pod vedením zkušeného trenéra Milana Bouška 
se Rousínováci probojovali k Superpoháru trni-
tou cestou. Prvním krokem bylo vítězství v pohá-
ru Jihomoravského krajského fotbalového sva-
zu, kdy ve finálovém zápase porazili tým Svratky 
Brno jednoznačně 4:0. Paradoxně nejtěžší zápas 
vyzněl výsledkově nejpřesvědčivěji. 
Jakožto vítěz poháru Jihomoravského kraje jsme 
čelili výzvě utkat se s vítězem poháru Bratislav-
ského kraje, s Pezinským športovým clubem 
Pezinok. Souboj se odehrál na půdě vyzyvatele  
v sobotu 3. srpna 2024. 
Utkání se v prvním poločase vyvíjelo lépe pro do-
mácí, když se ujali vedení. Postupem času  však 
naši fotbalisté začali na hřišti dominovat, avšak 
proti velice dobře chytajícímu gólmanovi se jim 
podařilo jen srovnat skóre gólem Lukáše Obruči. 
Zápas tak dospěl až do pokutových kopů. V nich 
se ukázala kvalita našeho brankáře Davida Ko-

přivy. Po vychytání soupeřových pokusů jsme 
mohli začít slavit vítězství v Superpoháru na 
mezinárodní scéně. 
Tím jsme završili tříleté úspěšné období tažení 
fotbalistů TATRANU pohárovými finálovými zá-
pasy s bilancí dvakrát vítězství a jednou druhé 
místo. Z obou vítězství v Superpohárech jsme si 
přivezli tu nejcennější trofej domů, do Rousíno-
va. Až historie snad docení toto úspěšné období 
rousínovské kopané.
Velice si ceníme účasti zástupce města pana 
místostarosty Zdeňka Šedého na finále, kde spo-
lečně se starostou města Pezinok dekorovali oba 
finalisty.

Petr Pupp
předseda fotbalového oddílu

TJ TATRAN Rousínov 

NEZISKOVKY
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Šplh: první Laura Čermáková, druhá Nikol Pleša, 
čtvrtá Johana Lamošová
Děkujeme za vzornou reprezentaci TJ i našeho 
města.

Připomenout všem tento úspěch dětí jsme moh-
li již za 3 dny. To se na hřiště TJ Spartak sletěli 
odpoledne čarodějnice, ježibaby i čarodějové 
oslavit svůj svátek před Filipojakubskou nocí.  
A že jich letos bylo. Téměř 60 dětí, přes 30 dospě-
lých a spousta nemaskovaných a diváků. Úkoly 
byly připravené, některé vyžadovaly fyzickou 
zdatnost, jiné manuální zručnost i odvahu expe-
rimentovat. Za každý splněný úkol přibyla znač-
ka na ruku, za všechny značky sladká odměna  
i špekáček na opékání. A pak už jen upálení všech 
maket, skákání přes oheň a dlouhé povídání  
u ohně až do noci.
Ve čtvrtek byl nejvyšší čas rozdat dětem básnič-
ky a písničky, které budou přednášet na blížící se 
tělovýchovné akademii, která je nejvýznamněj-
ším bodem letošního plánu práce odboru ASPV. 
Akademie se uskutečnila v neděli 12. května  
v sále naší TJ u příležitosti oslavy Dne matek. Při-
praven byl sportovní i kulturní program. Každé 
mamince i babičce, tetě i paní předávaly při jejich 
příchodu děti vlastnoručně nakreslená blaho-
přání a po skončení akademie ještě krásný květ.
Akademii slavnostně zahájil nově zvolený před-
seda TJ Spartak Slavíkovice pan Jaroslav Do-
ležal. Celý program velmi zdařile moderovala 

slečna Jiřina Posoldová. Za mixážním pultem se 
o hudbu starali Jiří a František Plevovi. Nejdříve 
děti přivítaly všechny přítomné krásnými ver-
ši, kterými také popřály maminkám ke Dni ma-
tek. Verše vystřídali chlapci předvedením svých 
závodních sestav v gymnastických prostných. 
Přáníček není nikdy dost, mezi každým spor-
tovním vystoupením jsme slyšeli recitaci, zpěv  
i hru na flétny. První sletovou skladbu nám před-
vedli předškoláci se svou cvičitelkou Veronikou 
Jančušovou. Jejich Mravenci vyjadřovali radost  
z pohybu, her i přátelství. Po krásném sólovém 
zpěvu Eleny Gajdové nastoupilo 32 dětí a mla-
dých od 7 do 17 let, aby zatančili svůj Discopří-
běh. Sletovou skladbu na 4 písně Michala Da-
vida nacvičily Dobroslava Mezihoráková, Pavla 
Zavřelová a Milena Graclíková. Předškoláčci si 
připravili přáníčka pro babičky a v rukou Aničky 
a Julie Gregorových se rozezněly zobcové flétny. 
To už bylo připraveno 12 dívek a chlapců ve věku 
od 15 do 21 let s hrazdičkami přes rameno. Sklad-
bu Fitness plnou gymnastiky, tance a rytmické-
ho cvičení, to vše pomocí víceúčelových bradel 
a pomponů, nacvičili Jitka a Martin Janečkovi. Po 
dalších veršovaných přáníčkách také děvčata 
zacvičila své závodní sestavy v prostných. Ná-
sledovala gratulace, která byla čistě mužskou 
záležitostí tří odvážných mladíků. Čmeláčci, 
skladba pro rodiče a děti plná písniček Zdeňka 
Svěráka a Jaroslava Uhlíře ukázala, co všechno 
ti naši nejmenší už zvládnou. S 10 páry skladbu 

nacvičila Dobroslava Mezihoráková. I gymnast-
ky si připravily svá přání ve verších. V posledním 
sportovním vystoupení se představilo 15 žen 
a 1 muž ve swingové skladbě plné optimismu 
s názvem V rytmu srdce. I tuto sletovou sklad-
bu nacvičila Dobroslava Mezihoráková. Písnička  
o usmívání – to bylo závěrečné přání v pěveckém 
podání děvčat naší TJ za hudebního doprovodu 
paní učitelky Zdeňky Trněné. Akademie se zú-
častnilo celkem 95 účinkujících, kteří byli za své 
výkony odměňováni bouřlivým potleskem všech 
přítomných diváků, jejichž hojná účast příjemně 
překvapila především organizátory. Těm patří 
veřejná pochvala a poděkování, protože bez je-
jich nezištné pomoci by se tak náročná akce ne-
mohla uspořádat.
A v sobotu 18. května jsme opět závodili. Tento-
krát v Olšanech na regionální a krajské soutěži 
mládeže v přírodě pod názvem Medvědí stezkou. 
Zúčastnily se pouze 4 dvoučlenné hlídky. V ka-
tegorii starší žáci zvítězili Jakub Pecha - Ondřej 
Záhora, v kategorii starší žákyně získaly zlato 
Ema Quirencová - Eliška Vráblíková, stříbro Tere-
za Lochmanová - Nikol Záhorová a bronz Aneta 
Navrátilová - Julie Šeligová. Blahopřejeme.
V sobotu 25. května se konaly po dlouhé době 
ženáčské hody, to jste si již přečetli v červnovém 
vydání zpravodaje. A hned v neděli 26. května 
soutěžili naši nejmenší ve Slavkově u Brna na 
krajském přeboru v atletice. Stříbrnou medaili 
vybojovala Julie Křivánková, bronzovou Markéta 
Kožušníková a tu bramborovou Jakub Křivánek  
a Viola Jančušová. Kristýna Kožušníková a Tomáš 
Janků skončili na 8. a 9. místě. I jim blahopřejeme.
Naši florbalisté hráli první sezonu amatérskou 
ligu, ve které hlavně sbírali zkušenosti. Skončili 
sice v tabulce předposlední, ale do příštích bojů 
si dali závazek zlepšit se herně tak, aby jejich 
umístění bylo lepší. V pátek 21. června uspořáda-
li v naší tělocvičně turnaj pro 4 družstva. Zvítězili 
hoši z Tvarožné, ale radost z pěkné hry měli úpl-
ně všichni. Od září zvou do florbalu především 
děti, nadšené pro tuto hru. Trenéři se na ně již 
nyní těší.

Svátek sokolů – všesokolský slet
Celý červen byl zasvěcen XVII. všesokolské-
mu sletu. Na tento největší svátek všech soko-
lů, který se koná již od roku 1882 každých 6 let  
(s přestávkou v letech 1948 - 1994), se z naší 
TJ připravovalo celkem 92 cvičenců v šesti 
skladbách. Šestou výše ještě nepředstavenou 
byla skladba pro seniory s názvem Jdi za štěstím. 
Na krásné písně v podání Karla Gotta cvičili naši 
3 senioři společně s vyškovskými sokoly. 
Druhou červnovou neděli se konal Krajský slet 
v Brně. Program byl zahájen slavnostním prů-
vodem cvičenců od Besedního domu přes Mo-
ravské náměstí až na hřiště Sokola Brno I. Viděli 
jsme 12 sletových skladeb, jednu krásnější než 
druhou. Odměnou pro cvičence byl neutuchající 
potlesk diváků.
Ve stejném duchu se nesl i Župní slet ve Vyško-
vě o týden později. V průvodu nás srdečně vítaly 
špalíry diváků, kteří nás doprovodili až na hřiš-
tě u vyškovského kina. Celkem 9 předvedených 
skladeb sklidilo stejný ohlas jako před týdnem  
v Brně.

Teď už jen vypilovat poslední nedostatky v pro-
vedení a nachystat se do Prahy. Odjížděli jsme 
v sobotu 29. června a v neděli byl slet slavnost-
ně zahájen průvodem Prahou z Václavského 
náměstí kolem Obecního domu až na náměstí 
Staroměstské. Atmosféra v průvodu byla vyni-
kající, z chodníků nás zdravila spousta diváků, 
mezi nimi i sokolové z USA, Kanady, Austrálie  
i dalších zemí. Ti byli velmi srdeční. Ještě jsme si 
nevydechli a už nás čekalo první vystoupení. Na 
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hřišti u Tyršova domu pod Petřínem odpoledne 
vystoupili chlapci a děvčata se skladbou Disco-
příběh. Toto cvičení či dříve tancování, si pro vel-
ký úspěch zopakovali plni nadšení a elánu ještě 
v pondělí a ve středu. Na ostatní cvičence čekaly 
od pondělí až do čtvrtku zkoušky, projížděčky  
a generálky ve Fortuna aréně – stadionu Slávie 
Praha. Ale i mezi zkouškami jsme si našli chvil-
ky, ve kterých jsme obdivovali krásy naší matičky 
Prahy. Prošli jsme Karlův most, Kampu i Hradča-
ny, Malou Stranu, Vítkov, Letnou i Národní muze-
um, všude bylo nádherně. V úterý večer byl pro 
všechny cvičence připraven v O2 aréně poutavý, 
zajímavý i poučný program o sportování v naší 
zemi od založení Sokola v roce 1862 po součas-
nost. Připomněli jsme si naše nejlepší sportovce, 
viděli jsme i ukázky netradičních sportů. Hlavně 
pro děti to byl úžasný zážitek.
Hlavní přehlídka všech hromadných skladeb 
byla rozdělena do dvou dnů. Ve čtvrtek v de-
vět hodin večer, kdy začal slavnostní nástup na 
plochu stadionu, se spustil opravdu silný liják. 

Nastoupili vlajkonoši s prapory všech sokol-
ských žup, vztyčily se vlajky státní i sokolská  
a starosta České obce sokolské oficiálně zahájil 
hromadná vystoupení. Pozdravit cvičence přišel 
i pan prezident republiky. Jeho slova na závěr 
byla pravdivá: „Toho bohdá nebude, aby sokol  
z mokrého trávníku utíkal!“. I když lilo jako  
z konve, na své značky nastoupili ženy i muži, 
aby zatančili jednu z nejhezčích sletových skla-
deb V rytmu srdce. Pak už déšť ustával a my jsme 
mohli obdivovat děti, mládež, dospělé i seniory  
v dalších 11 skladbách tohoto večera. Byl to neza-
pomenutelný zážitek pro cvičence i diváky v záři 
světel a reflektorů vidět takovou krásu. V pátek 
odpoledne přehlídka pokračovala opět dvanác-
ti skladbami. Svým cvičením přijeli pozdravit 
náš sokolský svátek také sokolové ze Slovenska  
a Dánska. Vyvrcholením bylo cvičení Věrné gardy 
ve skladbě Jdi za štěstím, které vyprodaná For-
tuna aréna za jejich srdnatý výkon aplaudovala 
ve stoje.
Děkujeme všem cvičencům a také cvičitelům za 

příkladnou reprezentaci naší TJ i našeho města 
na tak významné akci. Velké díky patří také paní 
Špačkové, Zavřelové, Graclíkové a manželům Ja-
nečkovým, kteří se celý týden starali o všechny 
děti a mládež do 18 let. Poděkování si zaslouží 
také všichni sponzoři, kteří svými finančními 
prostředky umožnili účast na cvičení v Praze.

Máme dalšího mistra republiky
A teď to nejdůležitější – máme dalšího mistra re-
publiky. Letošní finále SMP Medvědí stezkou se 

konalo v rekreačním středisku Star Line Hrachov 
nedaleko Příbrami. Pořadatelé si dali záležet na 
obtížnosti asi sedmikilometrové trasy s deseti 
úkoly, které občas postrádaly logiku. Z naší TJ 
absolvovaly závod 4 hlídky, tři dívčí a jedna chla-
pecká. Děvčata se umístila v první polovině star-
tovního pole, což je pěkný výsledek. Hlídce Ema 
Quirencová - Eliška Vráblíková chyběly asi 2 mi-
nuty k získání bronzových medailí. Aneta Navrá-
tilová - Julie Šeligová obsadily 12. místo a Tereza 
Lochmanová - Ilona Mezihoráková místo 14. Kdo 
nás velmi mile překvapil, byla hlídka Jakub Pecha 
- Petr Hellebrand. Když vyhlašovali výsledky, ne-
věřili jsme vlastním uším. „Oni to vyhráli!“, volali 
jsme a kroutili hlavou, že to snad ani není možné. 
Ale je to tak. Tak máme dalšího mistra republiky 
v amatérském branně orientačním běhu. Blaho-
přejeme a věříme, že to není poslední úspěch. 

Ještě jedna pozvánka. V sobotu 7. září se usku-
teční na hřišti TJ Spartak Slavíkovice 10. ročník 
Slavíkovické olympiády. Začátek je ve 13 hodin. 
Soutěží se ve všech věkových kategoriích od jed-
noho do sta let. Všichni jste srdečně zváni.  

Dobroslava Mezihoráková
TJ Spartak Slavíkovice
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VÍTOVICKÝ PRÁZDNINOVÝ START 2024

Už téměř pět desítek let pořádá TJ Sokol Vítovice o posledním pátku ve školním roce noční pochod 
z Olšan do Vítovic. Letos vyšlo datum pochodu na 28. června - a světe div se, den poté, co na jižní 
Moravě už začaly žně! 

Můžeme říct, že pochod začíná každoročně ve 
Vítovicích na autobusové zastávce, kde se v ča-
sech odjezdu autobusů do Olšan v 18:45 a 19:45 
scházejí účastníci rozličného věku, aby se těmito 
bezpochyby nejvytíženějšími spoji v roce pře-
sunuli “na hory“ do Olšan. Moderní odbavova-
cí systém IDS JMK letos nestíhal, zpoždění ale 
vůbec nikomu nevadilo. Zaznívalo: „Postupujte 
dále do vozu, ať se všichni vejdou!“ 
V Habrovanech stěží přistoupili další tři pasažé-
ři a jeden z nich se nechápavě ptal, kamže jede 
tolik lidí? No přece na pochod do Olšan, můžete 
se přidat! A co na tom ti lidi vidí, kroutila hlavou 
poslední nastupující, kupujíc si jízdenku.
Milý pane, nikoliv dlouhodobým sledováním, ale 
dlouhodobým pochodováním nám dlouholetá 
zkušenost ukazuje, že vůbec není špatné využít 
autobusovou linku do Olšan, kde si při čekání na 
setmění lidi posedí U Pštrosa nebo U červeného 
buku, poklábosí a osvěží se chlazenými nápoji. 
Mnozí mimovítovičtí kamarádi a známí se schá-
zejí pravidelně právě na nočním pochodu, který 
je pro ně impulzem se minimálně po roce potkat. 
Většina je samozřejmě těch, kteří se vídají čas-
to, ale pochod je vytáhne ven, i když se mnohým 
zprvu ani moc nechce. POCHOD už je prostě po-
jem a v každém nechává svůj dojem. Školákům 
začínají prázdniny a dobrodružná procházka  
s kamarády potemnělým lesem za svitu měsíce  
a poletování rozzářených světlušek je tím pra-
vým startem prázdninových dní. A navíc: Ro-
mantika by se tady dala krájet motorovou pi-
lou…
Mnozí se na lesní trasy vydávají jen při pochodu 
a v posledních letech spílají, jak ten les zas po 
roce hrozně vypadá, kdysi malebná cesta Van-
drovnice se stala lesní šotolinovou „dálnicí“, ale 
nakonec se všichni shodují, že nám ještě pořád 
kousek lesa zbyl.

Časy i lidi se mění,
ale pochod zatím zůstává, čím byl
a i když mnohým dvacítka už není,
tajuplná CESTA lesem,
světluška, co světlo nese,
táborák na Sokoláku JE náš CÍL.

Hovory a lesem osvěžení
vydrží pak v lese mnozí,
co s hvězdami se rádi vozí,
když pivečko hezky pění
až do ranního kuropění.
Dnes jak střecha obýváku
slouží stromy Sokoláku
a nebe s hvězdami
vysoko nad námi.
K ránu noční kouzlo zmizí,
ale východ slunce ryzí
taky není
k zahození…

Tož tak nějak to vidíme my, co na pochody cho-
díme…
Zatímco tradice nočních pochodů je ve Vítovicích 
zakořeněná téměř půlstoletí, noční chytání ryb 
Spolku Vítovický rybník je teprve čtyřleté mládě, 
které si ovšem také rychle našlo své příznivce. 
Letos v pátek 5. července kolem osmnácté hodi-
ny nahodili své udičky do rybníka děti i dospělí 
a poklábosili si u dobrot z kotle v podobě ova-
ru, jater a polévky, připravovaných rybáři v čele  
s šéfkuchařem Milanem Kužnárem. Někteří pre-
ferovali hamburgery, které včetně nápojů zajiš-
ťovala u rybníka Sokolská hospoda. Letos chytá-
ní organizátoři vyšperkovali o kulturní program  
v podobě kapely Juvesch K Band, která všem 
hrála k poslechu i tanci. Účast byla hojná a ná-
vštěvníci byli spokojeni jak s počasím, tak i s ob-
čerstvením a živou hudbou, a stejně jako loni byli 

po setmění okouzleni hořícími svícemi rozmís-
těnými kolem břehu rybníka. Děti opět neskrý-
valy radost z medaile v podobě památečního 
kapříka a předseda spolku Vláďa Olšanský měl 
jako vždy vše pod kontrolou – má totiž rybník 
pořád u nosu. Romantika u vody s kapelou ne-
chala i mnohým rybářům zapomenout na pruty. 
Obzvláště mladším ročníkům se u vody zalíbilo 
tak, že zde díky příjemnému počasí přespali pod 

širákem – snad tím, co na noc a na ráno zahodil 
sem až z Bergeracu Cyrano?

Děkujeme organizátorům za hezké zážitky na 
obou akcích a účastníkům za návštěvu. Budeme 
se těšit zase příště.

Hana Richterová
Vítovice
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VOLEJBALOVÝ KLUB ROUSÍNOV SE PŘIPRAVUJE NA NOVOU SEZONU

Pomalu se blíží nová sezona našeho volejbalového klubu. Po letních beachvolejbalových kem-
pech nás v měsíci srpnu čeká ještě fyzická příprava v Jeseníkách. Než se však příprava rozběhne 
naplno, ohlédneme se zpět za průběhem minulé sezony. Ta byla obzvlášť vydařená, a to nejen na 
krajské, ale i na republikové úrovni. 

ROUSÍNOVSKÝ DIVADELNÍ A FOLKLORNÍ FESTIVAL – OSLAVA KULTURY 
A TRADIC

Ve dnech 14. až 21. června 2024 se v našem městě uskutečnil již pátý ročník Rousínovského diva-
delního a folklorního festivalu. Tento festival, určený pro celou rodinu, přinesl bohatý a pestrý 
program plný hudby, divadla a tradičního folkloru. Díky finanční podpoře města Rousínova a Jiho-
moravského kraje se mohli obyvatelé a návštěvníci těšit na týdenní přehlídku kulturních skvostů.

V kategorii chlapců U14 (ročník 2011 - 2012) jsme 
odehráli několik soutěží. Nejkvalitnější úrovní 
jsme se zúčastnili kvalifikačního turnaje na Mis-
trovství České republiky, který jsme suverénně 
vyhráli a postoupili do finále, které se hrálo jako 
třídenní turnaj v Havlíčkově Brodě. Náš tým slo-
žený z nejlepších hráčů vyškovského okresu při 
účasti sedmi hráčů z našeho klubu odehrál sedm 
velmi kvalitních utkání a obsadil výborné 9. mís-
to z dvaceti finalistů. Předvedené výkony jsou 
velkým příslibem do nadcházející sezony, kdy se 
mladí hráči posunují do starší kategorie krajské-
ho přeboru U16. 
V krajském přeboru U16 jsme obsadili 5. místo  
a okresní přebor jsme vyhráli. V kategorii U18 

jsme se umístili na 7. místě v kraji. Naši hráči  
v této kategorii byli velmi úspěšní i individuálně. 
Tři hráči se dostali do výběru na Olympiádu dětí  
a mládeže, kde reprezentovali Jihomoravský kraj 
a další tři hráče máme v reprezentačních výbě-
rech ročníku 2010. 
Pro příští sezonu budeme opět otevírat příprav-
ku pro ročníky 2015 a 2016, abychom doplnili tým 
dětí, který již s námi trénuje. Začínáme 9. září 
2024 a tréninky budou každé pondělí a středu. 
Rádi mezi sebou přivítáme nové posily. Případné 
dotazy posílejte na email: chromy12@seznam.cz. 

Petr Chromý
VK Rousínov 

Festival zahájil v pátek 14. června Sušilův folk- 
lorní den, kdy dopoledne vystupovaly děti z míst- 
ních škol pro své spolužáky. Večer na letní scé-
nu za Záložnou k místním souborům přibyly fol-
klorní soubory z Kyjova a absolventi Janáčkovy 
konzervatoře v Ostravě. Společně tak všichni 
oslavili 220. výročí narození Františka Sušila, 
díky kterému dnes známe písně, ve kterých svůj 
život vyzpívali naši předci. Návštěvníkům byla 
představena připravovaná publikace František 
Sušil - Lidové písně z Rousínova a okolí. Obsa-
hem je šestnáct písní upravených skladatelkou 
a pedagožkou Irenou Szurmanovou pro zpěv  
s doprovodem klavíru a pro zpěv a cappella. Prv-
ní festivalový den přinesl do Rousínova radost  
a barevnost tradic a písní.
Sobota 15. června pokračovala poetikou v Cafe 
Moya, kde se odpoledne podělil s návštěvníky  
o své zážitky ze života rousínovský rodák, ma-
líř Jiří Škodák. Následovala vernisáž výstavy 
„D.A.V.A. 20 let“ na Staré radnici a s večerem se 
festival přenesl opět na letní scénu v parku za Zá-
ložnou, kde soubor D.A.V.A uvedl muzikál „Jedna 
statečná“.
Nedělní dopoledne 16. června se park za Zálož-
nou hemžil pohádkovými postavičkami a dětmi. 
Večer pak patřil dospělým, kteří si mohli užít 
Setkání pod lípou s divadelním, filmovým a tele-
vizním hercem Lukášem Langmajerem v rozho-
voru s Davidem Křížem. Otázky hostovi položili i 
někteří členové ansámblu D.A.V.A, kteří povídání 
proložili písněmi z muzikálů. Zazněla i tradiční 
otázka, kterou dostává každý významný host 
festivalu, zda má Lukáš Langmajer rád koriandr.
V pondělí 17. června se hrála westernová zpě-
vohra „Zlatá horečka“ v podání mládeže D.A.V.A. 
s hostem Vilémem Čapkem, hercem divadla Ra-

dost a dabérem. Při zahájení však zůstalo místo 
pro hosta prázdné. Host nepřišel? Naopak! Vilém 
Čapek zachránil představení tím, že s velkým 
nadšením přijal roli ve hře místo indisponované 
herečky a narychlo se naučil dialogy. A tak večer 
nabídl nezapomenutelný zážitek mladým her-
cům, kteří si nečekaně zahráli s profesionálem. 
A divákům se Vilém Čapek představil ve své sou-
časné domovině jako herec.
Úterní večer 18. června byl ve znamení před-
stavení „Bez doteku“ s tančící houslistkou Jitkou 
Břízovou a tanečnicí hrající na housle Kristýnou 
Vébr. Choreograf, lektor a ředitel festivalu Pro-
ART Martin Dvořák představení uvedl rozho-
vorem s Jakubem Libánkem. Velký sál Záložny 
v Rousínově poskytl ideální prostor pro tento 
emocionálně silný zážitek.
Ve středu 19. června zavítalo do Rousínova 
pražské Divadlo Kalich s oblíbenými herci Janou 
Paulovou a Pavlem Zedníčkem v komedii „Bez 
předsudků“. Tento večer nabídl publiku směs hu-
moru ze života v podání herců, kteří do vtipných 
dialogů vložili to, co rezonuje mezi lidmi.
Čtvrteční večer 20. června byl věnován fiktivní-
mu návratu Františka Sušila do rodného Rousí-
nova. Členové a hosté souboru Ensemble Opera 
Diversa Brno spolu s vynikajícím autorem této 
miniopery „Návrat – Sušil v Rousínově“, vysoko-
školským pedagogem a skladatelem Milošem 
Štědroněm připomněli význam Sušilovy osob-
nosti. V Rousínově bylo dílo za osobní přítom-
nosti Miloše Štědroně uvedeno jako světová 
předpremiéra, vytvořená k 220. výročí Sušilova 
narození.
V pátek 21. června, poslední den festivalu, byl 
po celý den park za Záložnou plný řemesel a ná-
vštěvníků, kteří zkoušeli dlabat dřevo, spřádat 

Nahoře zleva trenér Chromý, Strouhal, Vrána, 
Žižlavský, Straňák, Hrda, Mazel
Dole zleva Quirenc, Skovajsa, Rozehnal, Chromý, 
Jurčo, Novák

Nahoře zleva trenérka Prudíková, Prudík, 
Zedník, Šmerda, Pospíšil, Fencl, Žižlavský
Dole zleva Rozehnal, trenér Chromý
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vlnu, vyrážet ozdoby do koženého pásku nebo 
vytvářet ozdoby z rozžhaveného kovu. Během 
odpoledne se představily tanečními vstupy děti 
z Majáku – střediska volného času. Řemeslné 
odpoledne spolupořádala s městem Místní akční 
skupina Vyškovsko. Festival vyvrcholil večerním 
koncertem hvězdy muzikálové scény a držite-
le zlatého slavíka Daniela Hůlky za doprovodu 
pražského pianisty Petra Ožany a houslistky Jit- 
ky Břízové. Na koncert byl perfektně připraven 
i doprovázející Ženský pěvecký sbor ROUSING  
a sólista Jakub Libánek. Pořadatelům však po-
časí připravilo nemilé překvapení, které se ale 
obrátilo v dobré. Bouřka, která zahnala účinkující 
i hosty z letní scény do sálu Záložny, zalila tech-
niku a přidělala vrásky organizátorům. Avšak 
profesionalita a ochota Daniela Hůlky a nadšení 
ostatních účinkujících poskytlo návštěvníkům 
nevšední zážitek v podobě akustického koncertu 
bez ozvučení a s blízkým kontaktem mezi všemi 
přítomnými v sále. 

Poděkování
Festival by nebylo možné uspořádat bez podpory 
a spolupráce mnoha lidí a institucí. Velké podě-
kování patří vedení města Rousínova a Jihomo-
ravskému kraji za jejich finanční podporu, která 
umožnila realizaci tohoto kulturního svátku. 
Dále děkujeme všem partnerům a sponzorům, 
všem lidem z technického personálu a dobro-
volníkům, kteří se podíleli na organizaci a bez 
jejichž pomoci by festival nemohl dosáhnout ta-
kové úrovně.
Věříme, že pátý ročník Rousínovského divadelní-
ho a folklorního festivalu přinesl návštěvníkům 
nejen zábavu, ale také hlubší porozumění a oce-
nění naší bohaté kulturní tradice. Těšíme se na 
další ročník, který proběhne v týdnu od 13. – 20. 
června 2025. Doufáme, že bude stejně úspěšný  
a inspirativní jako ten letošní.

David Kříž, Filip Kolmačka a Eliška Škrobová
RDF festival

Festival pro celou rodinu

Žákyně tanečního oboru ZUŠ Františka Sušila Puntík z Mateřské školy Rousínov

Absolventi Janáčkovy konzervatoře v Ostravě

Tanečníci souboru Pajtáši

Ludvík Běťák

Setkání pod lípou - Lukáš Langmajer a David Kříž

Folklorní soubory - Mužský sbor z Kyjova, Tetky z 
Kyjova, Pajtáši a cimbálová muzika Širúch

Cimbalistka muziky Širúch

Taneční soubor ZUŠ Františka Sušila Letní scéna

Western Zlatá horečka a host Vilém Čapek
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Děti z Majáku - středika volného času

Daniel Hůlka na letní scéně Daniel Hůlka se souborem ROUSING

Bez doteku - tanec a hudba

Profesor Miloš Štědroň s Eliškou Škrobovou  
a Filipem Kolmačkou

Řemeslné odpoledne

Z miniopery Návrat - František Sušil v rodném 
Rousínově

Spolupořadatelská organizace MAS Vyškovsko

20 OTÁZEK KE 20. VÝROČÍ D.A.V.A PRO REJŽU DAVIDA KŘÍŽE

Profesionální divadelní režisér, zpěvák, pedagog konzervatoře, autor divadelních her a písní, kte-
rý putuje po České republice a spolupracuje s předními českými herci, operními zpěváky a s pořa-
dateli festivalů, se vždy rád vrací domů do Rousínova, kde se souborem D.A.V.A baví a těší diváky 
již dvacet let. 

1. V kolika letech jsi soubor založil? 
V sedmnácti letech, jako student Konzervatoře 
Brno – v oboru klasický zpěv.
 
2. Co Tě k tomu přimělo? 
Vyprávění mé babičky Zdeňky Šťastné o kouzlu 
divadla v Rousínově.
 
3. Kdo Tě v začátcích podporoval?
Mí rodiče, tetička Zdeňka Trněná, bývalý ředitel ZŠ 
Rousínov Zdeněk Julínek, ředitel ZUŠ Pavel Malý  
a tehdejší učitelka hudebního oboru Hana Jánská. 
 
4. Co si vybavíš v souvislosti se založením? 
Mnozí říkali, že to bude jedna z mladických neroz-
vážností, která do roka skončí. My jsme ale věřili, 
že to bude trvat déle – a už je to 20 let. Nestačí 
však pouze snít, musíte se probudit a  pro věc žít!  
 
5. Kolik herců bylo tenkrát a kolik jich bylo na 
konci dvacáté sezony? 
Začínalo nás osmnáct a v době letošního výročí 
nás bylo přes sto. Celkem máme pět ansámblů.
 
6. Existují soubory podobné D.A.V.Akům? 
Existují. V okrese Vyškov jsme ale jeden z největších 
souborů a celkově vynikáme množstvím aktivit. 
 
7. Které představení bylo prvním a které zatím 
posledním? 
Prvním představením byla Sněhurka a 7+1 tr-
paslík. Excelovala Jana Bubeníková jako Sněhur- 
ka a Michaela Hašková jako Zlá královna. Zatím 
posledním titulem byl western Jedna Statečná, 
kde excelovali Eva Kyjovská, Barbora Lošťáková, 
Jakub Libánek, Lukáš Oleják a vlastně všichni ob-
sazení herci. 

8. Jmenuj tři představení, která jsou pro vývoj 
souboru důležitá.
Žít věčně – upírská komedie, Královna sněhu – to 
je má srdeční záležitost a Láska pod lípou –  první 
z velkých muzikálů, který jsme uvedli. 
 
9. Co Tě v poslední době mrzí? 
Máme tolik úžasných herců, že si v představení už 
ani neškrtnu. Už bych se bál si vedle nich stoup-
nout! 
 
10. D.A.V.Aci Ti zaberou spoustu pracovního 
času, že? 
Vedle Divadla 2-15 Brno, Operního studia Janáč-
kovy konzervatoře v Ostravě, stálým režiím pro 
Mezinárodní hudební festival Leoše Janáčka  
v Ostravě a projektech v ČR tvoří paradoxně jen 
asi pětinu mé pracovní náplně. 
 
11. Tak to máš stroj času jako Hermiona v Harry 
Potterovi? 
Kéž by! Mám úžasného manažera, podporu rodi-
ny a přátel.
 
12. Jaké je Tvé spojení s Rousínovem? 
Rodové kořeny. Vyrostl jsem zde, absolvoval  ZŠ 
Rousínov, ZUŠ Františka Sušila Rousínov. Jede-
náct let jsem vyučoval na ZUŠ sólový a sborový 
zpěv a spolupracoval se všemi školami a soubory 
působícími v naší době na kulturním poli města 
Rousínova. 
 
13. Jak vnímáš Rousínov? 
Jako krásné místo k rodinnému životu, které je ob-
klopené nádhernou přírodou a přitom je dostupné 
k velkému Brnu. 
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14. Co bys rád ještě v Rousínově udělal? 
Rád bych přispěl k vytváření komunity lidí, kte-
rá ve městě nejen bydlí, ale zároveň se i setká-
vá, baví a přátelí. Myslím si, že divadlo je jedním  
z výborných prostředků, který propojuje jednotli-
vé generace. 
 
15. Který člen souboru Tě v poslední době nejví-
ce překvapil? 
Můj bratr, který začal jako zastupitel města od-
dávat na svatbách! Generální zkoušku na „fiktivní 
svatbě“ měl u naší D.A.V.Acké mládeže. A že ho 
kritikou nešetřila! Prý se to ale vyplatilo. 
 
16. Kdo se z D.A.V.Aků pustil do profesionální 
sféry? 
Tadeáš Horehleď – nynější člen Divadla Most, di-
rigoval u nás Jiří Najvar – držitel ceny OSA, Jiří Šup 
– muzikálový herec, Filip Ševčík mladší – vedoucí 
zvuku v divadle Husa na Provázku, Jakub Libánek 
a Lukáš Oleják, kteří jsou členy Divadla 2-15 Brno 
a letos excelovali na Mezinárodním hudebním 
festivalu Leoše Janáčka v Ostravě. Největším ob-
jevem je ale bezesporu Filip Kolmačka, který se 
vedle funkce mého manažera stal ředitelem Rou-
sínovského divadelního a folklorního festivalu. 
 
17. Jak je to vlastně s D.A.V.Aky a Rousínovským 
divadelním a folklorním festivalem? 
D.A.V.Aci stáli u zrodu festivalu. Po zralé úvaze 
jsme se však dohodli s vedením města, že bude 

lepší, když festival připraví nová nezisková or-
ganizace a město Rousínov. Přeci jen je festival 
daleko větším projektem než samotné D.A.V.Acké 
působení. D.A.V.Aci však zůstali vřelým divadel-
nickým srdcem festivalu a mnozí se v jeho průbě-
hu stávají produkčními dobrovolníky.  
 
18. Jak prožíváš případné odchody členů z člen-
ské základny? 
Naše členská základna je pevná. Někdy se však 
musíme s někým rozloučit z důvodu studia, ro-
diny, práce, bydliště. Je to stejné, jako když dítě 
vylétne z hnízda. Nejsme pouze divadlo. Jsme 
divadelní rodina. V covidovém období odešel ze 
světa Jan Hýzl, který byl naším věrným podpo-
rovatelem. Letos nás opustila úžasná výtvarnice 
paní Iva Legnerová. Chybí nám, ale i to k životu 
divadla patří.  
 
19. Jaké jsou další cíle D.A.V.A?
Dělat dobré divadlo a přispívat k vytváření dob-
rých podmínek pro setkávání generací ve městě.  
 
20. Shrnutí na závěr? 
Jsem rád, že jsem si mohl během patnácti let pro-
střednictvím D.A.V.Aků plnit sny, posledních pět 
let je plním druhým a teď doufám, že budeme dal-
ších dvacet let snít společně dál. 
 

Ptala se Jitka Modlitbová

David Kříž  na fotografiích D.A.V.A., které od sebe dělí 20 let.

Foto Darina Ivancová v roce 2005. Foto Miroslava Vymětalová v roce 2024.

KROUŽECKÉ KROJOVANÉ HODY

Letos se v Kroužku konaly po šesté párové krojované hody po předchozí dlouholeté pauze. 

Hodovou chasu tvořilo sedm párů, šest stálých  
a jeden pár nový. Příznivé sobotní počasí přálo ne-
jen stárkům, ale i hostům, kteří se přišli do Krouž-
ku poveselit, zazpívat a zatancovat. Krojovaný 
průvod byl zahájen v 13:30 na začátku Kroužku, 
odkud stárci za doprovodu kapely vyrazili k místní 
bývalé škole. Po předání hodového práva panem 
starostou pokračoval průvod návsí a dle hodo-
vého zvyku byly vytloukány stárky. Tradičně byla 
také na začátku Kroužku symbolicky zalita lípa 
Magdaléna, která byla stárky zasazená v roce 
2018 při příležitosti obnovení krojovaných hodů 
a k 100. výročí vzniku Československé republiky. 
Stárci průvod zakončili pod májou na fotbalo-

vém hřišti, kde byla ve 20 hodin zahájena zábava.  
O půlnoci pak přišla na řadu bohatá tombola.  
K tanci a poslechu po celý den i večer hrála a zpí-
vala dechová hudba Voděnka z Kozlan. 
Jménem kroužecké chasy děkujeme za Vaši hoj-
nou účast. Naše poděkování patří všem, bez kte-
rých by se naše krásné hody nemohly uskutečnit. 
Především pak děkujeme fotbalovému oddílu 
TJ Kroužek, všem místním, kteří nám pomáhali, 
sponzorům a městu Rousínovu. 
Těšíme se na další rok!

Kroužecká chasa
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ROUSÍNOVSKÁ KNIHOBUDKA ZAUJALA AUTORKU KNIH

Máte rádi knihy a cestování? Já ano a v poslední době se mi daří kombinovat obě tyto záliby dohro-
mady. Nejenom že knihy ráda čtu, ale strašně moc ráda píšu a vymýšlím nezvyklé příběhy. 

MĚSTSKÁ KNIHOVNA SE ROZLOUČILA S PROVOZEM V ZÁLOŽNĚ

Ukončení provozu ve starých prostorách knihovny v kulturním domě Záložna proběhlo koncem 
července. S knihovnou, která v Záložně působila 24 let, se přišlo rozloučit mnoho čtenářů i nečte-
nářů. Poslední akce pro veřejnost byla zaměřena na přírodu a její ochranu.  

V minulém roce jsem začala psát novou sérii Hr-
dinky budoucnosti. Jde o čtení pro ženy s menší 
dávkou sci-fi. Téma? Co když obyčejné ženy zís-
kají nadlidské schopnosti? Jaký to bude mít dopad 
na jejich osobní život a jak je bude vnímat společ-
nost? Příběh z budoucnosti v postapokalyptickém 
světě Vás zaručeně upoutá. Každá kniha čtyřdílné 
série se věnuje jedné hrdince a rozuzlení se čte-
náři dočkají v poslední knize, která teprve čeká na 
vydání.
Začátkem roku mě napadlo, že při mých oblíbe-
ných výletech po českých zákoutích můžu za-
brousit i do vybraných českých měst, která se 
kromě jiného pyšní i hezkou knihobudkou, a vložit 
sem jeden úplně nový a podepsaný výtisk mé prv-
ní knihy. Jeden šťastlivec ji určitě objeví a odnese 
si ji domů. A tak tuto tradici poctivě dodržuji a v le- 
tošním roce každý měsíc jedno místo vyberu. 

Koncem června mě cestou na Moravu cvrnknul 
do nosu právě Rousínov. A ta krásná knihobudka! 
Ta si moji knihu určitě zaslouží. Pokud už ji někdo 
objevil a odnesl si ji domů, pevně doufám, že do-
tyčného čtenáře zaujme. A Vás ostatní jsem snad 
se svým malým knižním projektem zaujala také.
No a kam se vydám příště? To dopředu neprozra-
dím, ale z každého místa uveřejním vždy jednu 
fotografii na svých sociálních sítích. A kdo bydlí 
někde poblíž, může si pro knihu doběhnout. Sle-
dovat mě můžete na Facebooku nebo Instagramu. 
Užívejte léto a čtěte samé lepší knihy!

Kristyna Andrews
Facebook: Lepší knihy

Instagram: @lepsi.knihy
www.kalitera.cz

Návštěvníci akce měli možnost vyrobit si s pomo-
cí košíkáře pana Klimka letní motýlky z pedigu, 
vyzdobit dřevěné kytičky, pomocí kvízu se dozvě-
dět, kdo bydlí v hmyzím hotelu a také si ho vyrobit. 
Některé z hmyzích hotelů budou zdobit vstup do 
nové knihovny. 
Přesný termín otevření nové knihovny na Tyršově 
ulici bude upřesněn na vývěskách, v místním roz-
hlase a na facebooku knihovny.
Čtenářům děkujeme za přízeň a těšíme se na vi-
děnou v nových prostorách na Tyršově ulici prav-
děpodobně začátkem října. 

Výše zmíněná aktivita v knihovně proběhla v rám-
ci projektu: Podpora sociálního začleňování na 
území MAS Vyškovsko, z.s. (CZ.03.02.01/00/22_
008/0000061). Děkujeme všem spolupracujícím  
a na shledanou v novém.

Jitka Chmelová a Jana Machálková
knihovnice
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Odbor/funkce Příjmení, jméno, titul Telefon Mobil E-mail
Starosta města Lukášek Jiří, Ing. 517 324 825 732 319 065 lukasek@rousinov.cz
Místostarosta města Šedý Zdeněk 517 324 835 773 114 857 sedy@rousinov.cz
Tajemník MěÚ Tlčik Marián, Ing., MBA 517 324 824 724 982 860 tlcik@rousinov.cz
pověřenec GDPR Grecová Jitka 517 324 829 739 454 697 grecova@rousinov.cz
Odbor  vnitřních věcí
trvalý pobyt, přestupky Hrachovinová Petra,  Mgr. 517 324 838 778 435 984 hrachovinova@rousinov.cz 

radnice@rousinov.cz 

podatelna Škvarková Hana 517 324 820 770 162 325 skvarkova@rousinov.cz 
e-podatelna@rousinov.cz

matrika, Czechpoint Hladká Markéta 517 324 821 733 539 138 hladka@rousinov.cz
Oddělení sociálních věcí Chládek Pavel, Bc., Dis. 517 324 830 778 770 068 chladek@rousinov.cz
sociální pracovník Kabelková Naďa, Mgr. 517 324 830 770 172 391 kabelkova@rousinov.cz
pečovatelská služba Hegrová Miloslava 517 326 180 770 181 912 hegrova@rousinov.cz
pečovatelská služba Habánová Miroslava 517 326 180 770 168 682 habanova@rousinov.cz
pečovatelská služba Jindřichová Eva 517 326 180 775 894 153 jindrichova@rousinov.cz
pečovatelská služba Pekárková Jitka 517 326 180 770 168 683 pekarkova@rousinov.cz
Odbor hospodářsko-správní Řehořová Růžena, Ing., MPA 517 324 834 739 454 698 rehorova@rousinov.cz
smlouvy Müllerová Jaromíra 517 324 823 770 120 759 mullerova@rousinov.cz
účetní Machová Eva 517 324 839 machova@rousinov.cz
mzdová účetní Šmerdová Jana 517 324 822 smerdova@rousinov.cz
referent Navrkal Radek, JUDr. 517 324 823 770 120 759 navrkal@rousinov.cz
pokladna Pekaříková Markéta 517 324 846 774 165 361 pekarikova@rousinov.cz
Odbor výstavby 
a životního prostředí Pekařík Dušan, Ing. 517 324 833 734 752 399 pekarik@rousinov.cz

projektový manager Pavlusová Lenka 517 324 847 778 435 983 pavlusova@rousinov.cz
projektový manager Nohelová Petra 517 324 847 733 373 554 nohelova@rousinov.cz
stavby Varta Pavel 517 324 841 770 140 093 varta@rousinov.cz  
stavby Vintrová Hana 517 324 828 731 651 359 vintrova@rousinov.cz
životní prostředí Chromá Dana, Mgr. 517 324 849 778 411 252 chroma@rousinov.cz
Stavební úřad Horčičková Hana, Bc. 517 324 827 739 454 692 horcickova@rousinov.cz

Mezihoráková Tamara, Ing. 517 324 832 739 454 695 mezihorakova@rousinov.cz
Ryšánek Jiří, Ing. 517 324 836 739 454 690 rysanek@rousinov.cz

Odbor školství a kultury Škrobová Eliška, Ing. 517 324 826 733 539 133 skrobova@rousinov.cz
knihovna Chmelová Jitka, Mgr., MBA 517 324 842 771 263 001 chmelova@rousinov.cz

Machálková Jana 517 324 842 771 238 444 machalkova@rousinov.cz
Městské služby Rousínov Brtník Jan 517 324 837 778 956 501 brtnik@rousinov.cz

Kadlec Miroslav 771 229 012 kadlec@rousinov.cz
Doležalová Dana, Ing. 778 411 251 dolezalova@rousinov.cz
Sedláčková Miluše 517 324 837 sedlackova@rousinov.cz
Komariková Hana, Ing. 517 324 837 komarikova@rousinov.cz
Haizler Vlastimil 778 439 429 haizler@rousinov.cz

Městská policie Rousínov Kučera Pavel, Ing. 770 127 000 kucera@rousinov.cz 
mpolicie@rousinov.cz

Pospíšil Mojmír 770 171 697 pospisil@rousinov.cz
Vašek Pavel 778 417 821 vasek@rousinov.cz
Bastl Miloš, Bc. 771 266 459 bastl@rousinov.cz

hasiči – JSDH Rousínov Marišler Vlastimil 777 681 605 jsdh@rousinov.cz



Město Rousínov
Telefon: 517 324 820
 517 324 821
E-mail: radnice@rousinov.cz
Úřední hodiny: pondělí, středa 8 - 11 | 12 - 17
 úterý, čtvrtek, pátek po dohodě
IČ: 00292281


